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Vážený pane náměstku, 

 
dne 12. července 2010 proběhne další jednání Stálého výboru pro potravinový řetězec a zdraví 

zvířat (dále jen „Stálý výbor“), na němž se bude projednávat návrh prvního nařízení povolených 

zdravotních tvrzení podle čl. 13 odst. 1 (resp. čl. 13 odst. 3) nařízení EP a Rady (ES) č. 

1924/2006 ze dne 20. prosince 2006 o výživových a zdravotních tvrzeních při označování 

potravin (dále jen „nařízení“). Na tomto jednání by měly členské státy svým hlasováním opět 

rozhodovat o tom, zda bude celoevropský seznam zdravotních tvrzení přijat po částech anebo 

zda bude přijat jeden jediný tak, jak předpokládá dikce nařízení. 

 

Potravinářská komora České republiky (dále jen „PK ČR“) několikrát upozornila jednak na 

neopodstatněnost a neoprávněnost přijetí tohoto seznamu po částech a jednak na celou řadu 

problémů, které by takové přijetí vyvolalo. PK ČR opakovaně požadovala, aby Česká republika 

na takových jednáních vystupovala za přijetí jednoho seznamu zdravotních tvrzení.  

 

Podle našeho názoru by se o tomto návrhu nemělo hlasovat a pokud by k hlasování došlo, měl 

by zástupce České republiky vystoupit proti nebo se zdržet hlasování. Hlavním důvodem pro 

takový postoj je zejména principiální nesouhlas se schvalováním seznamu tvrzení podle čl. 13 

odst. 1 nařízení po částech. Požadujeme také více času k diskusi nad způsobem, jakým EFSA 

tato tvrzení posuzuje a také k tomu, aby bylo možné předložit výsledky dopadové studie, kterou 

průmysl provádí a které budou k dispozici letos v září.  

 

Vážený pane náměstku, v souvislosti s jednáním Stálého výboru si Vás dovoluji požádat, aby 

zástupce za Českou republiku na tomto jednání nehlasoval pro přijetí prvního 

(částečného) seznamu a zasadil se tak o vydání jediného konečného seznamu zdravotních 

tvrzení, a to teprve tehdy, až EFSA vydá poslední ze sady svých stanovisek. Zároveň si Vás 



 

dovoluji požádat o zpětnou reakci a sdělení, jak Česká republika na tomto jednání 

hlasovala. 

 

S pozdravem 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

Vážený pan 

MUDr. Michael VÍT, Ph. D. 

hlavní hygienik České republiky 

náměstek ministra zdravotnictví 

Ministerstvo zdravotnictví ČR 
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